

Referat af bestyrelsesmøde Orø Lokalforum 23. oktober 2023

Deltagere: Kirsten, Jørgen, Niels og Simon

1. Valg af ordstyrer og referent
2. Godkendelse af dagsorden
3. Formandens punkt
 - A. Præstegård- og have
 - B. Hammer Bakke vejmarkering
 - C. Ø-taxi
 - D. Lokalområdetræf
4. Udvalg
 - A. Færgekontaktudvalg
 - B. Trampestiudvalg
5. Strategisk-fysisk udviklingsplan for turisme på Orø
6. Visionsdag projekter i gang
7. Modtaget korrespondance
8. Eventuelt

1. Simon Drost blev valgt som ordstyrer og referent.
2. Dagsordenen blev godkendt.
3. A. Arbejdsgruppen "for bevarelse og brug af Præstegården til præstebolig" har møde med Provst og provstikonsulent for Holbæk provsti den 2. november. Målet er at genåbne dialogen om bevarelse/renovering og brug af præstegården som præstebolig. Fra Lokalforum er Kirsten og Simon er med i arbejdsgruppen - Simon deltager på mødet med provstiet.

B. Der er kommet svar fra Frederikssund kommune vedrørende vejforløbet på hammer Bakke. De kan ikke se problemer i det nyanlagte 2-minus-1 vejforløb. Simon vil konferere med ekstern vejingeniør inden vi går videre.

C. Ø-Taxi, Nyt lovforslag giver mulighed for kørsel mod betaling på øerne. Bliver lovforslaget vedtaget, er det allerede fra årsskiftet muligt for eksempelvis den lokale skolelærer mod betaling at stille de ledige sæder i sin bil til rådighed for andre, der har brug for at blive kørt. TV-Øst kontaktede Simon for et interview om forslaget. Simon vurderede det ville være bedre hvis interviewet blev lavet med Orø Beboerforening, som er medlem af Sammenslutningen af Danske Småøer, der har bragt sagen op i folketinget og sendte journalisten videre til dem. Under ordnede forhold stiller Lokalforum sig positiv overfor muligheden.

D. Simon var den 12. oktober lokalområdetræf i Jyderup. Mødet gav indblik i hvordan Lokalforum i Jyderup arbejder og mulighed for mellem talerne, at netværke med andre lokalområder i kommunen.

4. A. Der har ikke været møde i færgekontaktudvalget siden sidste bestyrelsesmøde.
B. Arbejdsgruppen trampestiudvalget har holdt møde. Udvalget oplever at det er svært at få kommunen til at overholde de indgåede aftaler om slåning. Arbejdsgruppen har på baggrund af problematikken, skrevet til Holbæk Kommune og arbejder på at få Orøs trampestier ind i den kommende strategisk-fysisk udviklingsplan for turisme på Orø.
5. Der har atter været styregruppemøde, borgerpanelmøde og borgermøde i forbindelse med udarbejdelsen af en Strategisk-fysisk udviklingsplan for turisme på Orø. Der har været god deltagelse på alle møderne.
6. Med udspring i Lokalforums visionsdag i foråret er 3 projekter under opstart: Almennyttige boliger på Orø, opstart af et lokalt medie a la tidligere Orø Nyt og En bæredygtig energiplan for Orø.
7. Ud over førnævnte korrespondance, er der ikke kommet andre henvendelser.
8. Vi er blevet kontaktet af Region Sjælland vedrørende vaccinationsdag på Orø den 22. november 2023 og har været dem behjælpelige med at finde sted – Orø Kultur- og Forsamlingshus.